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Tourism in Mongolia, 10 Reasons to Visit 
Mongolia : 
Mongolia is a unique and relatively undiscovered travel destination that 

perfectly combines natural beauty, vast untouched scenery, nomadic 

lifestyle and culture. Tourism based in the private sector in Mongolia is 

almost twenty years old. Mongolia visited by 470,000 tourists in 2017 

followed by Russia, South Korea, Japan, United States, Kazakhstan, 

Germany, France, Australia and the United Kingdom. 

1. Lake Khovsgol : 

 
The northernmost region of the country is Khovsgol. Located in Tunka 

National Park, Khovsgol is also the center of shamanism. This lake is 

known as the twin brother of Lake Baikal, which is located within the 

borders of Russia. Khovsgol, one of the cleanest lakes in the world, can 

drink the water with peace of mind, drinking local people. 



2. Terkhiin Tsagaan Lake : 

 
When you go south from Khovsgol, you will reach a lake that is as 

beautiful as Khovsgol but smaller and can be seen in summer. Although 

the distances on the map are very close, it can be reached by land 

vehicles in 10-12 hours because of the lack of proper road. 

 

 

 

 

 

 

 

 



3. Taikhar Chuluu : 

 
In the middle of the plain there is a rock mass alone Taikhar Chulu 

Monument. There are various symbols and animal figures on the rock 

that are thought to have been made between 6000 and 3000 before the 

Milatos. It is thought that these figures are formed by different cultures 

such as Tibet, Mongol, Uighur, China and in different languages. 

According to the legend, a giant snake infested this area. The people of 

Bukhbilegt are courageous and strong and ask for help to get rid of this 

year. This brave man plugged into the snake’s hole and closed the hole 

with this gigantic rock to prevent the serpent from coming back. 

 

 

 

 

 



4. Tsenkher Hot Spring : 

 
Almost right in the middle of Mongolia, there is a spa area very close to 

Orhun Valley. This oasis, which many Mongols did not even know, used 

to be a volcanic zone. Although there are no moving volcanoes at the 

moment, hot water is flowing all over the place. You can stay in the 

famous tents of the Mongols known as the dormitories here and enjoy 

hot water in outdoor pools. There are many small, cheap and expensive 

facilities in the area, and you can stay in one of these facilities and enjoy 

hot water. 

 

 

 

 

 

 



5. Karakorum and Orkhon Valley : 

 
Karakorum is one of the cities whose names are abundant in history 

books because it is the center of the Orkhon Valley and the historical 

center of the Mongol empire. It is not only the center of the Mongol 

empire but also one of the most important stops of the Silk Road. There 

are so many places to see in the city. One of the tourist stops of the 

Orhun Valley also features the Orkhon Waterfall being the largest 

waterfall in Mongolia. 

 

 

 

 

 

 



6. Orkhon Inscriptions : 

 
It is unthinkable to go to Mongolia and return without seeing the Orkhon 

Inscriptions. There is a museum where the inscriptions are located. While 

the originals of the inscriptions are kept in the museum, replicas are 

located in their actual places. 

 

 

 

 

 

 

 

 



7. Gobi Desert : 

 
The south of Mongolia is home to one of the world’s greatest deserts. 

But as the desert says, let your mind get an all-dune look like the sahra. A 

short vegetation covers you with a desert. 

 

 

 

 

 

 

 

 



8. Flaming Cliffs of Bayanzag : 

 
The rocks made of red and orange soil color contain fossils of dinosaurs. 

Mongolia is one of the largest dinosaur fossils in the world. The dinosaur 

museum in Ulaanbaatar is also worth seeing for this reason. It’s great to 

think that dinosaurs ran around on the same soil when you were there, as 

well as coloring. The colors will be even more impressive if you can be 

there at sunset. 

 

 

 

 

 

 

 



9. Gorkhi-Terelj National Park : 

 
If you are in Mongolia for a short time and do not have a car to go long 

distances, it is a place close to Terelj National Park Ulaanbataar and you 

can choose the smooth road by public transport. You can spend time in 

nature, take long walks, go horse or camel, visit the old Buddhist 

monastery. 

 

 

 

 

 

 

 



10. Ulaanbaatar : 

 
Ulaanbaatar is the capital of Mongolia, and half of the country’s 

population lives here. There’s a lot to discover in this city. We 

recommend you to book this town 2-3 days. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



TR 

Moğolistan'da Turizm, Moğolistan'ı Ziyaret Etmek İçin 10 Neden : 
Moğolistan, doğal güzelliği, el değmemiş geniş manzarası, göçebe yaşam 
tarzı ve kültürü mükemmel bir şekilde birleştiren eşsiz ve nispeten 
keşfedilmemiş bir seyahat noktasıdır. Moğolistan'da özel sektöre dayalı 
turizm neredeyse yirmi yaşında. 2017 yılında 470.000 turist tarafından 
ziyaret edilen Moğolistan'ı Rusya, Güney Kore, Japonya, Amerika Birleşik 
Devletleri, Kazakistan, Almanya, Fransa, Avustralya ve Birleşik Krallık takip 
etmektedir. 

1- Khovsgol Gölü : 

Ülkenin en kuzey bölgesi Khovsgol'dür. Tunka Milli Parkı içinde yer alan 
Khovsgol, aynı zamanda şamanizmin de merkezidir. Bu göl, Rusya sınırları 
içinde yer alan Baykal Gölü'nün ikiz kardeşi olarak biliniyor. Dünyanın en 
temiz göllerinden biri olan Khovsgol, yöre halkının suyunu gönül 
rahatlığıyla içebilir. 

2- Terkhiin Tsagaan Gölü : 

Khovsgöl'den güneye doğru gittiğinizde, Khovsgol kadar güzel ama daha 
küçük ve yazın görülebilen bir göle ulaşacaksınız. Haritadaki mesafeler 
çok yakın olmasına rağmen uygun yol olmamasından dolayı kara araçları 
ile 10-12 saatte ulaşılabilmektedir. 

3- Taikhar Chuluu: 

Ovanın ortasında tek başına bir kaya kütlesi var Taikhar Chulu Anıtı. 
Milatos'tan önce 6000 ile 3000 yılları arasında yapıldığı düşünülen kaya 
üzerinde çeşitli semboller ve hayvan figürleri bulunmaktadır. Bu figürlerin 
Tibet, Moğol, Uygur, Çin gibi farklı kültürlerden ve farklı dillerden 
oluştuğu düşünülmektedir. Efsaneye göre bu bölgeye dev bir yılan 
musallat olmuş. Bukhbilegt halkı cesur ve güçlüdür ve bu yıldan 
kurtulmak için yardım ister. Bu cesur adam yılanın deliğini tıkadı ve yılanın 
geri dönmesini engellemek için deliği bu devasa kaya ile kapattı. 
 



4- Tsenkher Kaplıcası : 
Moğolistan'ın neredeyse tam ortasında, Orhun Vadisi'ne çok yakın bir 
kaplıca alanı var. Birçok Moğol'un bilmediği bu vaha, eskiden volkanik bir 
bölgeydi. Şu anda hareketli volkan olmamasına rağmen, her yerden sıcak 
su akıyor. Burada yurtlar olarak bilinen Moğolların ünlü çadırlarında 
konaklayabilir ve açık havuzlarda sıcak suyun keyfini çıkarabilirsiniz. 
Bölgede küçük, ucuz ve pahalı birçok tesis var ve bu tesislerden birinde 
konaklayıp sıcak suyun keyfini çıkarabilirsiniz. 

5- Karakurum ve Orhun Vadisi : 

Karakurum, Orhun Vadisi'nin merkezi ve Moğol imparatorluğunun tarihi 
merkezi olması nedeniyle tarih kitaplarında adı bol olan şehirlerden 
biridir. Sadece Moğol imparatorluğunun merkezi değil, İpek Yolu'nun da 
en önemli duraklarından biridir. Şehirde görülecek o kadar çok yer var ki. 
Orhun Vadisi'nin turistik duraklarından biri de Moğolistan'ın en büyük 

şelalesi olan Orhun Şelalesi'ne sahip. 
6- Orhun Yazıtları : 

Orhun Yazıtlarını görmeden Moğolistan'a gidip dönmek düşünülemez. 
Yazıtların bulunduğu bir müze var. Kitabelerin orijinalleri müzede 
saklanırken replikaları ise gerçek yerlerinde yer almaktadır. 

7- Gobi Çölü : 

Moğolistan'ın güneyi, dünyanın en büyük çöllerinden birine ev sahipliği 
yapıyor. Ama çölün dediği gibi, zihninizin sahra gibi kum tepeli bir 
görünüme kavuşmasına izin verin. Kısa bir bitki örtüsü sizi bir çölle kaplar. 

8- Bayanzag'ın Alevli Kayalıkları: 
Kırmızı ve turuncu toprak renginden oluşan kayalarda dinozor fosilleri 
bulunur. Moğolistan, dünyanın en büyük dinozor fosillerinden biridir. 
Ulan Batur'daki dinozor müzesi de bu nedenle görülmeye değer. Siz 
oradayken dinozorların aynı toprakta koştuğunu düşünmek ve boyamak 
harika. Gün batımında orada olabilirseniz renkler daha da etkileyici 
olacaktır. 



9- Gorkhi-Terelj Ulusal Parkı : 
Kısa bir süreliğine Moğolistan'daysanız ve uzun mesafeler gitmek için 
aracınız yoksa Terelj Milli Parkı Ulaanbataar'a yakın bir yer ve toplu taşıma 
ile düzgün yolu tercih edebilirsiniz. Doğada vakit geçirebilir, uzun 
yürüyüşler yapabilir, ata veya deveye gidebilir, eski Budist manastırını 
ziyaret edebilirsiniz. 

10-  Ulan Batur : 

Ulan Batur Moğolistan'ın başkenti ve ülke nüfusunun yarısı burada 
yaşıyor. Bu şehirde keşfedilecek çok şey var. Bu kasabayı 2-3 gün 

ayırmanızı tavsiye ederiz. 
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 أسباب لزيارة منغوليا: 10السياحة في منغوليا ، 

منغوليا هي وجهة سفر فريدة وغير مكتشفة نسبياً تجمع بشكل مثالي بين الجمال 
الطبيعي والمناظر الطبيعية الشاسعة ونمط الحياة والثقافة البدوية. يبلغ عمر 

ألف  470السياحة في القطاع الخاص في منغوليا عشرين عامًا تقريباً. زار منغوليا 
تليها روسيا وكوريا الجنوبية واليابان والولايات المتحدة  2017سائح في عام 

 ا والمملكة المتحدة.وكازاخستان وألمانيا وفرنسا وأسترالي

 بحيرة خوفسغول:  -1

 Tunkaفي حديقة  Khovsgol. يقع Khovsgolالمنطقة الشمالية من البلاد هي 
الوطنية ، وهو أيضًا مركز الشامانية. تُعرف هذه البحيرة باسم الأخ التوأم لبحيرة 

، وهي واحدة من  Khovsgolبايكال ، والتي تقع داخل حدود روسيا. يمكن أن تشرب 
 نظف البحيرات في العالم ، الماء براحة البال ، وشرب السكان المحليين.أ

 بحيرة تيركين تساجان: -2

ولكنها  Khovsgol، ستصل إلى بحيرة جميلة مثل  Khovsgolعندما تذهب جنوباً من 
أصغر حجمًا ويمكن رؤيتها في الصيف. على الرغم من أن المسافات على الخريطة 

-10ن الوصول إليها عن طريق المركبات البرية في غضون قريبة جدًا ، إلا أنه يمك
 ساعة بسبب عدم وجود طريق مناسب. 12

 تايخار تشولو: -3

التذكاري.  Taikhar Chuluفي منتصف السهل هناك كتلة صخرية وحدها نصب 
هناك العديد من الرموز والأشكال الحيوانية على الصخرة التي يعتقد أنها قد 

بل ميلاتوس. يُعتقد أن هذه الأشكال تتكون من ثقافات ق 3000و  6000صنعت بين 
مختلفة مثل التيبت والمغول والأويغور والصين وبلغات مختلفة. وفقًا للأسطورة ، 

انتشر ثعبان عملاق في هذه المنطقة. أهل بوخبيلت شجعان وأقوياء ويطلبون 
بان وأغلق المساعدة للتخلص من هذا العام. دخل هذا الرجل الشجاع في حفرة الثع

 الحفرة بهذه الصخرة العملاقة لمنع الثعبان من العودة.

 عين تسنخر الساخنة: -4

. كانت هذه Orhunفي وسط منغوليا تقريباً ، توجد منطقة سبا قريبة جدًا من وادي 
الواحة ، التي لم يعرفها الكثير من المغول ، منطقة بركانية. على الرغم من عدم 

قت الحالي ، إلا أن الماء الساخن يتدفق في كل مكان. وجود براكين متحركة في الو
يمكنك البقاء في الخيام الشهيرة للمغول المعروفة باسم صالات النوم المشتركة 



هنا والاستمتاع بالماء الساخن في حمامات السباحة الخارجية. هناك العديد من 
في أحد هذه  المرافق الصغيرة والرخيصة والمكلفة في المنطقة ، ويمكنك الإقامة

 المرافق والاستمتاع بالماء الساخن.

 كاراكوروم ووادي أورخون: -5

كاراكوروم هي إحدى المدن التي تكثر أسماؤها في كتب التاريخ لأنها مركز وادي 
أورخون والمركز التاريخي للإمبراطورية المغولية. إنها ليست فقط مركز إمبراطورية 

حطات على طريق الحرير. هناك الكثير من المغول ولكنها أيضًا واحدة من أهم الم
الأماكن التي يمكن رؤيتها في المدينة. واحدة من المحطات السياحية في وادي 

Orhun  تتميز أيضًا بشلالOrkhon .باعتباره أكبر شلال في منغوليا 

 نقوش أورخون: -6

. يوجد Orkhonلا يمكن التفكير في الذهاب إلى منغوليا والعودة دون رؤية نقوش 
متحف توجد فيه النقوش. بينما يتم الاحتفاظ بالنسخ الأصلية من النقوش في 

 المتحف ، توجد النسخ المتماثلة في أماكنها الفعلية.

 صحراء جوبي: -7

يعد جنوب منغوليا موطنًا لواحدة من أعظم الصحاري في العالم. ولكن كما تقول 
مثل الصحراء. نباتات قصيرة الصحراء ، دع عقلك يأخذ شكل الكثبان الرملية بالكامل 

 تغطيك بالصحراء.

 منحدرات بيانزاق المشتعلة: -8

تحتوي الصخور المصنوعة من لون التربة الأحمر والبرتقالي على أحافير 
الديناصورات. منغوليا هي واحدة من أكبر أحافير الديناصورات في العالم. متحف 

ذا السبب. إنه لأمر رائع أن الديناصورات في أولان باتور يستحق المشاهدة أيضًا له
تعتقد أن الديناصورات كانت تدور على نفس التربة عندما كنت هناك ، وكذلك 
التلوين. ستكون الألوان أكثر إثارة للإعجاب إذا كان بإمكانك التواجد عند غروب 

 الشمس.

 تيريلج الوطني: -منتزه غورخي  -9

طع مسافات طويلة ، فهو إذا كنت في منغوليا لفترة قصيرة وليس لديك سيارة تق
ويمكنك اختيار الطريق  Ulaanbataarالوطنية  Tereljمكان قريب من حديقة 

السلس بواسطة وسائل النقل العام. يمكنك قضاء بعض الوقت في الطبيعة ، 
والمشي لمسافات طويلة ، والذهاب إلى الحصان أو الجمال ، وزيارة الدير البوذي 

 القديم.



 أولان باتور: -10

باتور هي عاصمة منغوليا ، ويعيش فيها نصف سكان البلاد. هناك الكثير أولان 
 أيام. 3-2لاكتشافه في هذه المدينة. نوصيك بحجز هذه المدينة 
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